
 

 

 

Folketingets Sundheds- og Ældreudvalg har den 20. september 2019 stillet følgende 

spørgsmål nr. 234 (Alm. del) til sundheds- og ældreministeren, som hermed besvares.  

Spørgsmålet er stillet efter ønske fra Peder Hvelplund (EL). 

 

Spørgsmål nr. 234:  

”Vil ministeren oplyse, hvordan det sikres, at sagerne om fratagelse af autorisation el-

ler varig indskrænkning af virksomhedsområdet bliver behandlet effektivt og proporti-

onelt med de nye procedurer og den netop indgåede aftale mellem Styrelsen for Pati-

entsikkerhed, Retslægerådet og Kammeradvokaten?” 

 

Svar: 

Jeg har til brug for besvarelsen indhentet et bidrag fra Styrelsen for Patientsikkerhed, 

som har oplyst følgende: 

 

”StyrelseŶ for PatieŶtsikkerhed har saŵŵeŶ ŵed KaŵŵeradvokateŶ og Retslægerådet 
formaliseret samarbejdet omkring processen fra oversendelse af en sag til Kammerad-

vokaten til erklæring fra Retslægerådet foreligger i en samarbejdsaftale. Med aftalen 

er der fastsat klare målsætninger for de enkelte sagsskridt. Endvidere arbejder styrel-

sen aktuelt på at bedre IT-understøttelsen, blandt andet ved løbende kontrolrappor-

ter.” 

 

Jeg kan så vidt angår det nærmere indhold af samarbejdsaftalen henvise til min samti-

dige besvarelse af spørgsmål nr. 231 (Alm. del). 

 

 

 

Med venlig hilsen 

 

 

 

 

Magnus Heunicke / Katrine Bisballe 
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